
 

 

亲爱的 2024 年小一新生家长： 

您好！欢迎您和孩子一同加入我们光华学校这个大家庭。 

光华学校创办于 1953 年，是新加坡福建会馆六所属校之一。 

“诚毅”是先贤在创办学校时所立之校训。二字充分体现了先贤待人

处事的原则和信念。我们希望孩子无论是在学习生活中，或人生道路

上，都能秉承“待人以诚，处事以毅”的精神。教育孩子做一个诚恳

的人，其重要性不言而喻。为人诚恳的孩子会受到他人的信任、尊重

和欢迎。同样的，毅力对孩子的成长具有重要的意义。培养了韧性，

孩子才能够在面对困难时不轻言放弃，坚持下去。 

明年新学年伊始，您的孩子将进入另一个新的学习环境，开始一

段新的学习旅程。初期，一些孩子可能会出现适应问题，此属正常现

象，请不必担心。为了让孩子能更好和更快地走入小学生活，我们希

望能获得您以下的帮助： 

（一） 帮助孩子养成良好生活习惯 

• 养成起居有序、作息定时的生活规律 

• 懂得自我照顾，如收拾、进食、整理衣着和保管自己的物

件等 

• 培养良好的卫生习惯，如使用厕所，如厕后洗手等 

• 懂得以礼相待，如尊重师长、同学、校规和礼节 

• 懂得遵守秩序，如排队、轻声走路 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

（二） 帮助孩子培养正确学习态度 

• 形成“我的学习我负责”的意识 

• 学会整理书包和文具 

• 上课专心聆听，不明白时勇于提问 

• 认真、准时完成功课 

• 喜欢阅读，享受学习 

帮助孩子愉快地融入小学生活，爱上学习，养成良好的学习态度

和生活习惯，会为孩子日后的自我学习和独立打下坚实的基础。让我

们“家校共育”，一路同行，帮助孩子从小养成好习惯、培养好品格，

做个品学兼优的好学生。 

谢谢。 

 

方小龙校长 

2023 年 10 月 18 日 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

18 October 2023 

 

Dear Parents of our AY2024 Primary 1 Students, 

 Greetings, and welcome to the Kong Hwa family! 

 Established in 1953, Kong Hwa School is one of six schools founded by 

the Singapore Hokkien Huay Kuan. Our motto, “Sincerity and Perseverance” 

forms the foundation of our goal of moulding individuals of exemplary character. 

Across all domains – cognitive, social, moral, physical, and aesthetic – we want 

our Kong Hwaians to embody our values in their ‘being’ and live our values in 

their ‘doing’. 

 Sincerity brings trust and respect in life; and it works both ways. Our 

Kong Hwaians embody sincerity when they treat others with respect and 

honesty.  

Perseverance brings resilience in life and helps with life’s many 

challenges. Our Kong Hwaians embody perseverance when they face difficulty 

with a positive attitude, and face setbacks with resilience. 

Come 2024, your child will begin a new phase of learning in primary 

school - one of many milestones in life. There may be difficulties in adjustment, 

which is normal. We trust our new Kong Hwaians will face them with Sincerity 

and Perseverance.  

To acclimatize to primary school better and faster, we seek your 

assistance to help your child adopt the following traits: 

1. Cultivate Positive Daily Habits 

a. Adopt and adhere to a healthy routine for work and play, in and 

out of school. 

b. Work towards personal responsibility for one’s belongings, 

grooming, and other daily hygiene tasks. 

c. Respect adults and peers, as well as rules, traditions, and culture. 

d. Obey instructions and follow class routines such as lining up and 

walking silently. 

 



 

 

 

 
 

2. Develop Positive Learning Dispositions 

a. Adopt a “My Learning, My Responsibility” attitude. 

b. Prepare personally for every school day the evening before – e.g. 

pack school bag and stationery, ensure homework is done. 

c. Pay attention in class and ask questions when in doubt. 

d. Be diligent and punctual in completing and submitting homework. 

e. Learn to love reading and enjoy learning. 

 

The traits above establish the foundations for a positive attitude towards 

learning and living, and pave the way for your child’s independence. We will be 

emphasising them in school and seek your help to reinforce them at home as 

well. 

Let us work together in partnership on this journey to mould our children 

into exemplary individuals of strengths and character. 

Thank you. 

 

Mr Poon Siow Leng 

Principal 

 


